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Zápis do první třídy
Čas letí jako bláznivý a je tu zase zápis do první třídy.
Letos padl na mě a moji třídu.
Páťáci opouští první stupeň a nastupuje nová generace.
Chtěla bych vám zprostředkovat, jak letos zápis probíhal.
Oslovila jsem všechny, kterých se zápis nějakým způsobem týkal.
Učitele, žáky z MŠ - budoucí prvňáčky, rodiče, žáky z mé třídy, kteří
letos mladší kamarády provázeli po stanovištích a měli tak možnost být
nejen jejich pomocníkem, ale i kamarádem v nouzi.
Za sebe bych chtěla poděkovat všem učitelům, kteří zápisem žáky
provedli, vedení školy, které krásně zvládlo organizační záležitosti
papírového typu, páťákům za jejich čas, chuť a zodpovědnost, se kterou
přistupovali k roli průvodců. Díky těmto lidem jsem já měla možnost své
budoucí žáky lépe poznat. Rodičům děkuji za ocenění zápisu, je hezké,
když nás někdo pochválí za naši práci.
Mám radost, že se zápis podařil. Je příjemné potkávat děti v obci, vidět
usměvavé obličeje a sdílet přátelské pozdravy od dětí, které pro mne
ještě donedávna byly neznámé a dnes si k nim můžu dodat vzpomínku
ze zápisu.
Našim budoucím školákům přeji hezké prázdniny a v září se na vás
těšíme ve škole!
Musím ještě podotknout, že nejvíce se na vás těší páťáci v roli
náhradních maminek a tatínků.  Mgr. Kateřina Kubíčková



Anketa ve školkách

Co se vám líbilo na zápisu?

„Jak jsem pral ponožky, cvičení levé a pravé orientace, skládání
tvarů z čočky, malování tvarů, jak jsem si myl svoje špinavé boty,
jak jsme uklízeli binec s Dominikem ze šišek a jiný nepořádek“.

Maminka a zároveň paní učitelka
Ve čtvrtek 20. 4. 2023 od 17:00 se konal zápis předškoláků do prvních
ročníků základních škol. Jelikož mám sama doma předškoláka, měla
jsem tu možnost také nahlédnout do dění této mimořádné události. Další
mou povinností, jako učitelky MŠ, bylo podpořit naše předškoláky, a také
zjistit, jak si vedou v novém prostředí. Jsou děti, které se školy nemohou
dočkat, zatímco jiným je to jedno a některé to dokonce komentují, že by
raději ještě rok byly v mateřské škole. Ovšem během zajímavých a
hravých center, které jim byly v základní škole připraveny, nebylo poznat
kdo je kdo. Byla jsem velmi překvapena, jak rychle se děti adaptovaly a
s jakou samozřejmostí a vervou se do daných aktivit zapojily. Rázem se
škola proměnila v jakési mraveniště, které fungovalo jakoby samo
sebou. Děti se chopily daných úkolů s chutí jim vlastní. V jedné třídě
hledaly střevíčky, zametaly nepořádek, praly na valše a ždímaly prádlo.
Některé děti byly tak zručné, že se musím zamyslet sama nad sebou a
pořádně na sobě zapracovat. V jiné třídě pracovaly s Beebootem –
robotem a zkoušely programování. V další třídě zjišťovaly, jak dobře
znají svou obec a poznávaly a skládaly části budov či památek. Také
hledaly a poznávaly písmenka. V jiném centru řešily matematické
rébusy a procvičovaly jemnou motoriku. Zkrátka, bylo se na co dívat a
co sledovat.
Děti byly velmi šikovné a byla jsem na ně opravdu pyšná. Stejně jako
mnoho ostatních rodičů jsme všichni byli svědky dalšího důležitého
milníku života našich dětí. Nyní už jim lze jen popřát mnoho úspěchů, ať



je chuť do poznávání nového a neznámého neopouští a ať se jim ve
škole stále líbí tak, jako v tento velký den.
Tým školy od A po Z splnil dětská očekávání na výbornou. 
Paní učitelka Kateřina Kubíčková zapojila do programu i děti z páté třídy.
Ty pomáhaly s přesunem menších dětí a celkovou koordinací akce.
Děkujeme základní škole za uspořádání krásného programu pro děti v
tento slavnostní den. Další den žáčci ve školce vyprávěli o zápise, moc
se do školy těší, ve škole se nám všem líbilo. 
                                                                      Bc. Božena Vlačihová

Ve čtvrtek 20. 4. proběhl na základní škole v Povrlech zápis do první
třídy. Po příchodu zněly tóny z Popelky, výzdoba v podobě šatů pro
prince a princezny, včetně ztracených střevíčků, nás s manželem, ale
hlavně naši dceru, nadchly. Po vyřízení nezbytného papírování v jídelně
se rodiče vydali za svými ratolestmi. Děti čekalo šest stanovišť, ve
kterých učitelé testovali dovednosti, jemnou motoriku a znalosti. Co nás
ale velmi mile překvapilo, byla organizace. Ta byla na jedničku. Průvodci
dětem byli páťáci. A my rodiče jsme jen mohli sledovat, jak naše děti
zvládají domácí práce. Děti praly na valše, ždímaly prádlo. Všichni byli
nadšeni z rozmanitosti úkolů a skvěle pracovali.
Za nás, nejlepší zápis. Kreativita paní učitelky je nekonečná.

Maminka paní Haasová



Dojmy a postřehy organizátorů zápisu

5. třída

  Zápis 1. třída 2023 na téma: Popelka

Ve čtvrtek 20. 4. jsme měli zápis s budoucími prvňáčky. Vážně, moc
jsem si to užila a chtěla bych děti pochválit, jak pracovaly. Byla jsem
ráda, že děti byly statečné a nebály se nás. Já jsem byla ve dvojici s
Gábi a pracovalo se mi s ní dobře. Na děti jsme byly hodné a děti na
nás také. Moje skupinka se krásně vyznala v pohádkách a také žáci
učitele poslouchali. Děkuji naší paní učitelce, že jsme se mohli lépe
poznat s budoucími prvňáčky. Moc se na ně těším.

                                                                                                 Míša

Děti byly hodné, poslouchaly a byly potichu. Těším se až budeme mít s
nimi další akci.

                                                                                                Fanda

Se spolužačkou jsme prováděly děti při zápisu. Měly jsme na starost pět
dětí. Děti byly samostatné. Někdy ale chodily za rodiči, i když jim učitelé
něco vysvětlovali. Jeden kluk neznal pohádku o Popelce, ale znal zase
jiné pohádky. Děti to prožívaly a my s Amčou jsme si to taky užily, i když
jsme byly večer unavené.

Nina Novotná

Byl jsem ve dvojici s Fandou. Chodili jsme s předškoláky z třídy do třídy.
V každé třídě byl učitel a nějaké úkoly. Musím říct, že děti v naší skupině
byly hodné, pracovité a poslušné. Mně bylo dobře s touto skupinou.

                                                                                   Tomáš Pánek

Ve dvojicích jsme prováděli děti centry. Děti byly moc šikovné a moc je
chválím. Vyzkoušely si třídit semínka, uklízet, počítat a spoustu dalšího.
Těším se na další akci s nimi.



                                                                            Gabriela Beranová

Zápis 20. 4. byl jako konkurz na Popelku a my páťáci jsme je prováděli.
Z centra do centra. Byla jsem ráda, že jsem žádné dítě neztratila. Měla
jsem pocit, že v naší skupině děti neznaly moc pohádky. Hezké bylo, jak
to někteří žáci prožívali a jak byli aktivní.                                

                                                                                          Amálka

Bylo to moc hezké, ale být paní učitelkou, tak to bych nevydržela. Děti
pořad chodily za rodiči, neuměly pozdravit, poděkovat, poprosit. Když
jsem přišla domů, tak jsem usnula. Těším se až se o ně budeme starat
na „školandě“.

                                                                                           Tereza

Moc se mi na zápise líbilo, děti byly hodné a poslouchaly nás. Jenom
některé děti neznaly pohádky. Já tam měla bráchu a mému bráchovi se
to tam taky líbilo. Moc jsem si to tam s dětmi užila.

                                                                                         Sabina

20. 4. 2023 byl u nás ve škole v Povrlech zápis budoucích prvňáků. Na
zápis jsem se moc těšila. Děti měly různá stanoviště, na kterých plnily
úkoly. Myslím si, že si děti zápis užily a už se moc těším, až nastoupí a
společně pojedeme na první výlet. Zápis byl za mě úspěšný.

                                                                                         Emma

Zápis se mi moc líbil, protože jsem to nikdy nezažila, na minulé škole
jsme toto nedělali. S Emmčou jsme provázely šest předškoláků.
Vypadalo to, že se jim centra líbila, za to jsme byly rády, protože jsme ta
centra připravovaly dlouho a daly jsme si s tím práci. Měla jsem tam
sestru. Doma říkala, že se jí to moc líbilo a že se do školy těší.

                                                                                        Eliška



Učitelé

Míša

Počáteční nesmělost malých předškoláků se brzy vytratila při hledání

písmena, kterým začíná jejich jméno. Úkol to byl pro některé nelehký,

jelikož mnoho křestních jmen začínalo na stejné hlásky, a tak si děti

musely kreativně poradit a poznávat i další písmena z abecedy.

Následující úkoly ověřovaly jazykovou připravenost na vstup do školy.

Přestože se v řečové oblasti u dětí objevily nedostatky, které by mohly

komplikovat úspěšný vstup do světa vzdělání, věříme, že se podaří

odstranit je a Popelka přivítá všechny princezny a rytíře v první třídě. 

                                              
Michal

Překvapila mne velká účast rodičů a prarodičů. Potkal jsem zde i mnoho
bývalých žáků v roli rodičů, rád jsem si s nimi popovídal. Pochválil bych
dobrou organizaci, rychlou výměnu v centrech. Práce nám šla od ruky,
dvě hodiny utekly jako voda. V centru matematiky děti zvládaly úkoly
bez problému, chválím přípravu předškoláků v MŠ. Žáci pátého ročníku
byli dobře připraveni na svoji roli průvodců a pomocníků.

Zdena

Úsek grafomotorického cvičení byl časově promyšlený, pro žáky dobře
zvladatelný. Děti malovaly s radostí postavu prince, princezny, maminky,
tatínka. Všechny barvy děti znají, ještě musí trénovat správné držení
tužky. Kresba byla u mnoha dětí na dobré úrovni a vyzrálosti. Stihla



jsem i informovat rodiče o správném úchopu a nákupu správných
pomůcek na psaní.

Míša Ď.

V centru samoobslužnosti a spolupráce se pro mnohé odehrávala dávná
doba. Děvčata si zahrála na Popelky a kluci se vžili do role princů.
Všichni se vrhli do práce po hlavě. Vžili se do role pracantů v
domácnosti a vrhli se do pořádného úklidu. Vyzkoušeli si zamést
nepořádek, vyprat prádlo na valše, vyždímat ho a pověsit. Většina
rodičů se nestačila divit, co jejich děti dokážou. Věřím, že si tuto
zkušenost přenesou i do svých domovů.


